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Şeful ANIS: Industria IT a fost afectata semnificativ de excluderea facilitatilor

fiscale

Industria IT a fost afectata  semnificativ de eliminarea facilitatilor fiscale, iar pentru urmatoarea  perioada

ne dorim cel mai mult sa ne pastram oamenii cei mai valorosi în  România, a declarat, miercuri,

presedintele Asociatiei Patronale a  Industriei de Software si Servicii (ANIS), Edward Cretescu. 

"Noi, ca industrie de IT, suntem într-un punct de inflexiune. Suntem  aproximativ 200-250.000 de oameni si

reprezentam aproximativ 8% din  PIB-ul României. Ne-am dori sa ajungem cât se poate de repede la 10% -  12% -

14%, sa putem sa contribuim si mai mult. În ultima perioada au  fost câteva dificultati semnificative nu doar la

nivel de industrie, ci  si la nivel national si geopolitic, la nivel global. Ne confruntam cu  realitatea ca, în ultimele

luni, industria de IT a fost afectata  semnificativ si de excluderea facilitatilor fiscale, care bineînteles  ajutau în

special colegii nostri din companii. Mai nou, avem problema  deficitului. E posibil sa fie un alt impact semnificativ

pe care noi nu  ni-l dorim si o alta piatra de moara. Pentru urmatoarea perioada ne  dorim cel mai mult sa ne

pastram colegii în industrie, oamenii cei mai  valorosi în România. Acum este o competitie globala pentru cei mai

buni  oameni. Colegii nostri pot foarte bine sa lucreze pentru companii din  America, din Asia, direct de acasa. Nu

mai este nevoie ca ei sa îsi faca  o relocare cu totul într-o alta tara, pot sa lucreze foarte bine de la  ei din casa si

asta este iarasi o problema pentru companiile de IT din  România", a explicat Cretescu, la evenimentul

"Digitalizare si Siguranta  Cibernetica",

Presedintele ANIS a subliniat ideea ca în programa scolara trebuie sa  fie cuprinse, înca de la clasele primare,

cursuri despre Inteligenta  Artificiala.

"Consumul intern de software si de produse si servicii oferite catre  companiile de IT este mic. Asta se întâmpla

din cauza faptului ca  majoritatea companiilor de IT din România exporta, ceea ce este foarte  bine, pentru ca 8%

din PIB este o cifra foarte buna, în special cu  250.000 de de experti pe total, dar clar ca ne impacteaza la modul în 

care noi putem sa construim mai departe proiecte, nu doar intern, cât si  la nivel global (...) În acelasi timp, vrem sa

putem sa construim si  competente digitale în România, sa avem o educatie mult mai digitala.  Luând exemple din

alte tari sa putem sa introducem direct Inteligenta  Artificiala în curricula scolilor, inclusiv de la vârste fragede, as 

zice chiar din clasa a 3-a sau chiar clasa a 4-a. Daca va mai exista  meseria de programator în viitor sau cum va

arata ea, nu stim înca, dar  clar este nevoie de aceasta educatie digitala, pentru ca noi sa putem sa  construim o

industrie care sa însemne 15 - 20% din PIB-ul României, sa  devina cum ne dorim noi, motorul principal al

economiei", a afirmat  Edward Cretescu.

Publicatia Bursa a organizat, miercuri, conferinta de specialitate cu tema "Digitalizare si Siguranta Cibernetica".
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